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To our dear brothers and sisters in Christ, 

Members of the Synod of the Evangelical Lutheran Church in Württemberg 

Greetings in the name of our lord and savior Jesus Christ from the National 

Evangelical Church of Beirut (NECB). 

In May of this year our Church celebrated the 175th jubilee of its foundation (1848-

2023). During the celebrations we were greatly honored, blessed and pleased to have 

bishop and Mrs. Gohl in our midst, accompanied by our dear colleague Rev. Dr. 

Christine Keim. 

In this context we cannot express enough our deep deep gratitude for the continued 

support and solidarity that the Church of Württemberg has shown NECB and the 

suffering Christian church in Lebanon over the past years. Without that support, our 

Christian community and our small Protestant community in Beirut could not have 

survived the many crises and challenges it faced. You came to our help and support 

du ring the years of war (1975 - 1990), the recent ftnancial and political crash from 

2019 onwards, as well as the infamous Beirut port explosion of 2020. 

In this regard we want to express our great thanks to our beloved brother Rev. Klaus 

Rieth for his heroic efforts in the past years to help our church during these difficult 

times. 

We pray for a successful Synod, and may the blessings of the almighty God 

accompany you during your deliberations. 

EVANGELICAL 

RUT - LEB 

Senior Pastor 

Beirut, September 23, 2023 
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Grußwort Reverend Dr. Habib Badr (Vorsitzender der National Evangelical Church of Beirut im Libanon, Vize-Präsident der EMS) -
eine deutsche Übersetzung finden Sie auf der nächsten Seite!



Liebe Brüder und Schwestern in Christus, 
verehrte Synode der Landeskirche in Württemberg, 
 
im Namen unseres Herrn und Erlösers Jesus Christus grüße ich Sie aus der Nationalen Ev. 
Kirche Beiruts (NECB).  
 
Im Mai dieses Jahres feierten wir das 175-jährige Jubiläum unserer Kirche (1848-2023). Es 
war uns eine große Freude, Ehre und ein Segen, Bischof Gohl mit seiner Frau und Kirchenrätin 
Dr. Keim zu diesem Jubiläum in unserer Mitte zu haben.  
 
Lassen Sie mich an dieser Stelle unsere große Dankbarkeit für die fortwährende Unterstützung 
und Solidarität der Evangelischen Landeskirche in Württemberg für die Nationale Kirche 
Beiruts ausdrücken. Ohne diese Unterstützung hätte unsere christliche Gemeinschaft und die 
kleine protestantische Gemeinde in Beirut die vielen Krisen und Herausforderungen, die sich 
auftürmten, nicht geschafft.  
Sie halfen uns in den Kriegsjahren von 1975-1990, während des finanziellen und politischen 
Zusammenbruchs 2019 und den folgenden Jahren, und nach der berüchtigten Explosion im 
Hafen von Beirut. 
Lassen Sie mich in diesem Zusammenhang unseren großen Dank an unseren geliebten 
Bruder Klaus Rieth aussprechen. Mit seinem heldenhaften Einsatz half er unserer Kirche durch 
diese schwierigen Zeiten. 
Wir beten für eine erfolgreiche Synodaltagung, möge der Segen des allmächtigen Gottes Sie 
bei Ihren Beratungen begleiten. 
 
 
Mit sehr herzlichen Grüßen 
 
Pfarrer Dr. H. Badr  
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